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Information om möte 
Datum 2023-12-15 
Tid 08.30 – 10.00 
Plats Teams 

  

Deltagare 
Namn Kommun/Organisation 
Jeanette Lindh Svanqvist Bengtsfors kommun 
Ronny Svensson Orust kommun 
Elenor Olofsson Tanum kommun 
Marthe Vakoufari Trollhättan stad 
Helena Henriksson Uddevalla kommun 
Sophia Jessen Vänersborg kommun 
Gun-Britt Reteike Vänersborg kommun 
Kristoffer Ljung Åmål kommun 
Anki Samuelsson Fyrbodals kommunalförbund 
Christel Thuresson Fyrbodals kommunalförbund 

 

Dagordning 
Punkt Beskrivning Ansvarig Ca tid 

1 Processledare hälsar alla välkomna CT 08.30 
2 Kvartalets höjdpunkter 5 min/organisation Alla  
3 Avslutning CT 10.00 

 

1 Processledare hälsar alla välkomna CT 08.30 
Christel hälsar alla välkomna till det sista kvartalets höjdare. 

2 Kvartalets höjdpunkter 5 min/organisation Alla  
 
Almi Väst: 
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Bengtsfors:  
• Mustadforsbruk flyttar verksamhet till Colombia, 47 medarbetare. Har gått med vinst i alla år. 
• Snabb åtgärd för att skapa framtidstro och hopp. Kompetenskartläggningen i ryggen och 

nätverken i övrigt. Riggade en rekryteringsträff, 20 företag från dalsland plus övriga aktörer. 
100 personer en kväll. Fantastisk kväll. 2 av 3 är i rekryteringsprocess. 20 personer har fått 
nytt jobb.  

• Etableringsärenden fortsätter att komma in. Ett särskilt spännande avgörs eventuell idag. 
Paketeringen av erbjudandet var nyckeln till att Bengtsfors blev intressant för etableraren. 

• Får en hel del ”skumma” etableringsförfrågningar. Värmland samarbetar med checklista för 
att göra en mer fördjupad bakgrundskoll. FI har en svart lista som ligger öppen. 

• Cirkulär omställning fortsatt samarbete som är en höjdare för företagen. Flera företag som nu 
hittat nya affärsmöjligheter. Jobbar utifrån värdekedjor i stället för utifrån ett större företag.  

 
 
Fyrbodal:  

• Anställt Sofia Jessen börjar 1 mars 50 procent näringslivsstrateg och 50 procent i projektet 
VEGO.  

• Arbete med paketering påbörjat med Businessregion Väst. Konsult anlitad för att hjälpa oss. 
Vi följer förbundets arbete med att utveckla varumärket, för att säkra att alla verksamheter 
inom förbundet stärker varandra 

• Almi ska komma in med offert för ”fördjupad ekonomisk rådgivning”. Vi får tid att utarbeta 
behoven och göra en upphandling/projektansökan. 

• Vi har haft ett möte med våra Utvecklingsnoder och jobbar vidare med hur vi kan utvecklas 
tillsammans för att ytterligare stärka attraktionskraften för talanger, företagsetableringar, nya 
idéer/innovationer, ökad kunskap med mera. 

• Direktionen följde vårt förslag till beslut på samtliga punkter när det gäller 
projektansökningarna från utlysningen. Vi håller på och meddelar projektägarna besluten. 

• Idag, fredag är det en sammankomst kring Drum i Skaraborg, där handläggarna och Michael 
deltar tillsammans med kollegor från övriga kommunalförbund och Västra Götalandsregionen. 
Bland annat diskuterar man innehåll i nästa överenskommelse. 

• Det här blir sista året som förbundet huserar på Hotell Riverside. Direktionen gav 
förbundsdirektören i uppdrag att teckna avtal med Hemsö och påbörja anpassningen av nya 
lokaler på gamla I17 i Uddevalla. Beräknad inflytt är kring årsskiftet nästa år. 

• Förnybart i Väst är ett projekt som drivs av EnergikontorVäst: 
https://innovatumsciencepark.se/projekt/fornybart-i-vast/ 
Vänder sig till SME med kostnadsfri rådgivning och kompetensutveckling med syfte att öka 
investeringar i och användningen av förnybar energi. 
Vi kommer under inledningen av nästa år behöva er hjälp med att identifiera de företag som 
skulle ha nytta av stödet. Vi är också tacksamma om vi hjälps åt att marknadsföra möjligheten 
i nyhetsbrev, möten, hemsida och så vidare. Vi skickar ut material som ni kan publicera. 
Projektet finansieras av Västra Götalandsregionen. 

• Den enorma förarbristen föranleder flera aktiviteter:  
-Västtrafik finansierar utbildning till bussförare om utförarföretagen ordnar utbildning och 
anställning. Pågår under 2023-2024. 
- Pågår möten som Folkhögskoleförvaltningen håller för att eventuellt söka ESF-medel till ett 
2-årigt projekt för att minska förarbristen. VGR och Västtrafik finns med här. 
- Planeringsunderlaget från Skolverket har kommit och för transportutbildningarna har man 
gått från Överskott till Brist vilket gör att utbildningsanordnarna kan öka utbildningsplatserna 
för transport. Ändringen gjordes tack vare våra branschdialoger där branschen tydligt påtalade 
brist och kunde bevisa den. 

• Arena skogs projekt fortsätter och man arbetar med att starta upp vuxutbildning och 
gymnasieutbildning på Nuntorp och för skogsmaskinförare. 
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Orust:  

• Fullmäktige antog ny näringslivsstrategi i tio punkter. 
• Antog även FÖP för havet vilket kommer underlätta för blå näringar. 
• Utredning i syfte bygga ut hamnen kajen i Ellös. Ska skapa förutsättningar för en blå hubb. 
• Den empatiske byråkraten, utbildning i Förenkla HeltEnkelt. 
• Bygger in redundans i fibernätet. 
• Trygghetsfrågor med bland annat trygghetsvandringar på hästgårdar. 
• Sliter med kompetensfrågorna. Vi har extremt låg arbetslöshet inte minst bland ungdomar. 

Lägst i landet. 
• Nätverksmöte med besöksnäringen. Skräddarsydd utbildning BESÖK presenterades. 6-dagars 

utbildning. 
• RI.SE, Mare Fine bygga ett par blåa raffenaderier – nytt stort projekt som startats upp. 
• Vägraset E 6an skapar mer trafik på Orust. 
• Nytt företag chark och restaurang, Fatabur. Det har gått jättebra och har nu blivit utsedda till 

årets matlitteratur. 
• Hallberg-Rassy har sjösatt sin största segelbåt. 
• Enkät till deltidsboende tillsammans med GU. Vill veta hur man ser på sitt sommarboende och 

om man tänker sig att flytta. 
 
Tanum: 

• Planering för aktiviteter under nästa år. Tillsammans med Strömstad för mässa på Tjärnö i 
sommar. 

• Kompetensutmaning, gör jobbmässa i februari nästa år, främst för sommarjobb. Även här är 
Strömstad en partner. Har visat sig en utmaning med hög frånvaro i skolan för de jobbar 
istället. Behöver prata med företagen om att ha koll. 

• Jobbar med FÖP för Grebbestad och Fjällbacka görs tillsammans. En digital FÖP där även 
verksamheter prioriteras inte bara bostäder. 

• Världsarvet fyller 30 år nästa år. Ska uppmärksammas under 2024. Vandringsled blir klar.  
• Jobba med platsutveckling utifrån ett större perspektiv nästa år. 

 
Trollhättan:  

• Bildat BID på Stallbacka. Interimsstyrelse på plats. Ett platsutvecklingsprojekt. Skapa ett 
varumärke runt Stallbacka. Hitta gemensam vision för platsen. Rent och snyggt, tryggt och 
säkert. Staden har varit drivande i uppstarten. Nu viktigt att medlemmarna i föreningen tar 
stafettpinnen. Sättet att samverka har varit framgångsrikt på flera andra platser. 

• Samlade tech- och tillverkningsföretag med fokus på externfinansiering. Behöver bygga 
partnerskap och kontakter för att vara redo att kunna söka större projekt. 

• Tar fram en workshop-serie tillsammans med RI.SE, för att titta på företagssamverkan. 
• Ska skriva avtal med NFC för rådgivning och utbildning kring nyföretagande. 
• Kompetensförsörjningsområdet. Ska jobba med konceptet Opportunity day som är ett 

Göteborgsinitiativ som syftar till att få fler som står långt från arbete i arbete eller utbidlning. 
 

Uddevalla: 
• Ny omorganisation i kommunen och nu flyttar näringslivsfrågorna kommer att bli en del av 

kommunikationsavdelningen. Näringsliv- och kommunikation blir nya namnet. 
• FÖP för Ljungskile är påbörjat. 
• Centrum i fokus för platsutveckling. Ny ägare på Gallionen och stadsbiblioteket kommer att 

flytta dit samt ett antal myndigheter. Jobbar med ett kulturstråk på Kungsgatan. 
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• BID-samarbete med fastighetsägare finns i Uddevalla där man jobbar med trygghetsfrågor 
bland annat.  

• Digitaliseringsfonden fyra del projekt avslutas i maj. Hänt mycket i projektet. Tagit fram e-
tjänster för företag bland annat. Företagssidor och företagslots. 

• Testa 3D visualisering av detaljplaner bland annat på nya Kulturstråket. 
• Planerar för näringslivsgala nästa år. 
• Markplan är på gång. Inte så mycket ledig verksamhetsmark just nu. 

 
Vänersborg: 

• Industriella symbiosprojektet har varit väldigt framgångsrikt även i Vänersborg. 
• Söker nytt projekt under våren Formas 2. 
• Händer mycket på Gröna Klustret vilket är mycket roligt. 
• Fick bra dragning och dokument från Partille om hur man jobbar gemensamt med 

näringslivsstrategin ersätter ”lotsgruppen”. 
• Platsutveckling på sex områden. Försöker kroka arm med polisen och näringslivet. 
• Producentansvaret sätter fokus avfallsfrågor. 

 
Åmål: 

• Antog näringslivsstrategi för 1,5 år sedan och vi har bockat av alla punkter på 
handlingsplanen. 

• Företagsmässa till våren och en jobbmässa riktad mot besöksnäringen. 
• Säkerhetskväll med scamming som fokus. Vi använder Svensk handels app för att anmäla 

brott och det har funkat jättebra. Tips till övriga. 
• Träff med Vattenfall Eldistribution inom kort. 
• Flera nyetableringar bland annat inom handel, vitvaror och ljud och bild flyttar ihop och nu får 

vi en ny intersportbutik. Varit saknad i centrum. 
• Ny fabrik på ingång. Papper signas nästa vecka förhoppningsvis.  
• Konkursen i våras har gjort att två nya konsultbolag startar för att fånga upp kompetensen från 

det företaget. 
• Klass 2, 400 interner får mer info i januari. Nu står vi längst fram i ledet och hoppet om en 

kriminalvårdsanstalt i Åmål lever vidare.  
 

3 Avslutning CT 10.00 
Tack alla som var med och bidrog till vår gemensamma omvärldsbevakning. God Jul och Gott Nytt År 
till er alla. 

Antecknat av 
Christel Thuresson 

Justerat av 
Anki Samuelsson 


